
Zápisnica z pracovného stretnutia  

Stáleho výboru SLK pre vzdelávanie, odboru vzdelávania SLK, spoločnosti 

LEKÁR, a.s. a Nadácie LEKÁR 

konaného dňa 15.11.2017 o 15:00 hod. v sídle LEKÁR, a.s na Dobšinského 12 v Bratislave 

 

Prítomní – podľa prezenčnej listiny 

 

 

MUDr. Zuzana Teremová, viceprezidentka SLK a predseda predstavenstva LEKÁR, a.s. privítala 

prítomných, oboznámila ich s účelom stretnutia, na ktorom by sa mali dohodnúť kompetencie a úlohy 

jednotlivých orgánov a organizácií SLK pri organizovaní podujatí sústavného vzdelávania. Úvodom 

požiadala zástupcov o krátke zhodnotenie toho, čo kto robí v rámci organizácii SLK vo veci sústavného 

vzdelávania lekárov. 

 

Doc. MUDr. Norbert Lukán, PhD., predseda Stáleho výboru SLK pre vzdelávanie uviedol, že výbor sa 

v roku 2017 stretol 2 krát a okrem toho prebehli dve emailové komunikácie – spoplatnenie portálu i-

med.sk pre nečlenov, Smernica ARS CME. Oboznámil prítomných o dnešnom rokovaní na MZ SR, pre 

ktorého je smernica ARS CME v súčasnej podobe neprijateľná. Poukázal na to, že smernica má 33 

strán. 

 

PhDr. Kvetoslava Kotrbová. PhD., MPH informovala, že smernica bude doplnená o hodnotenie 

podujatí jej účastníkmi. 

 

Doc. MUDr. Norbert Lukán, PhD. doplnil, že bude potrebné vytvoriť elektronické dotazníkové 

evaluačné formy; mnohé takéto dotazníky sú v zahraničí vytvorené, treba sa inšpirovať a upraviť ich na 

naše podmienky. Ďalej sa dotkol portálu i-med.sk, na ktorom napriek tomu, že sa zhoršili finančné 

podmienky odmeňovania autorov (odmena klesla z 330 € na 100 €) pribúda ročne cca 110 príspevkov, 

čo vytvára potrebu kreovania funkčnej redakčnej rady. 

 

Za Nadáciu LEKÁR sa vyjadrila MUDr. Eva Bérešová, predseda správnej rady Nadácie LEKÁR, ktorá 

konštatovala, že nadácia sa priamo nezúčastňuje organizovania vzdelávacích aktivít, podieľa sa na 

financovaní aktivít, uhrádza odmeny prednášateľom. Nadácia sa snaží podporovať vzdelávanie v menej 

atraktívnych odboroch – viď Chirurgická konferencia SLK konaná dňa 28.9.2017 zameraná na 

hrudníkovú chirurgiu. Poukázala na to, že vzhľadom na zmenu zákona nadácia bude vedieť až niekedy 

v apríli 2018, koľko prostriedkov príde nadácii z 2 % daní poukázaných v roku 2017. 

 

MUDr. Zuzana Teremová, predseda predstavenstva LEKÁR, a.s. informovala, že spoločnosť má 

záujem naštartovať organizovanie vzdelávacích aktivít. Začala ako spoluorganizátor Chirurgickej 

konferencie SLK, konferencie Preventívnej medicíny V., samostatne zorganizovala sériu odborných 

pediatrických seminárov, chce pokračovať v organizovaní kazuistík s ÚDZS, plánuje organizovať 

semináre o právnom povedomí, pokračovať v organizovaní konferencií preventívnej medicíne, v 

spolupráci so Sociálnou poisťovňou a ÚPSVaR zorganizovať podujatia zamerané na sociálnu 

problematiku a problematiku posudkového lekárstva. Spoločnosť zastrešuje vzdelávanie v spolupráci 

so spoločnosťou Novartis a Glaxo Smith Kline, v súčasnosti prebiehajú  rokovaniania o spolupráci pri 

organizovaní vzdelávacích podujatí so spoločnosťou GSK na rok 2018 a spoločnosť LEKÁR, a.s. bude 

oslovovať aj ďalšie spoločnosti za účelom spolupráce. Za posledné obdobie činnosťou spoločnosti 

došlo aj k výraznému zníženiu pohľadávok ARS CME za kreditovanie (z 35 tisíc € na 3 tisíc €). 

Zároveň spoločnosť rieši problémy s aktivitami z minulého obdobia (neuhradené záväzky). Do 



budúcnosti má spoločnosť záujem využívať systém spolupráce so Stálym výborom SLK pre 

vzdelávanie, najmä pri organizovaní regionálnych podujatí. 

 

Doc. MUDr. Norbert Lukán, PhD. sa vyjadril, že v rámci organizácii SLK participujú na vzdelávaní 4 

zložky bez jedného veliteľa a potom dochádza k informačnému šumu. 

 

MUDr. Eva Bérešová sa v reakcii na problémy s prideľovaním kreditov sestrám opýtala, či sme povinní 

zaujímať sa o kredity sestier. Uviedla, že ľudsky áno, ale povinnosť nemáme. Nemusíme sa zaoberať, 

či tým, či sú na aktivitách sestry, len ich informujme o organizovaní aktivít.. 

 

MUDr. Marian Kollár, prezident SLK reagoval, že podľa neho je treba umožniť prístup na vzdelávacie 

aktivity určené pre lekárov aj sestrám, tam kde je to možné. Následne uviedol, že by sme si mali 

vytvoriť model vzdelávania, ktorý nám bude vyhovovať a tento predložiť MZ SR. 

 

Doc. MUDr. Norbert Lukán, PhD. doplnil, že v oblasti zabezpečovania sústavného vzdelávania lekárov 

nerobíme nič nové, len kopírujeme Európu. Ďalej poukázal na odlišnosť údajov uvedených v 

Kreditnom systéme CME a v registri lekárov. Navrhol vytvoriť softvérové riešenie, ktoré by 

automatizovaným spôsobom kontrolovalo zhodnoť údajov.  

 

Mgr. Zdenko Seneši sa vyjadril, že údaje v Kreditnom systéme CME sa napĺňajú z registra lekárov, ale 

lekár zmenou údajov Kreditnom systéme CME nevie zmeniť údaje v registri; lekárom zadané údaje v 

Kreditnom systéme CME sú až na základe overenia zamestnancami SLK zapisované do registra. 

Uviedol, že podľa jeho názoru údaje v registri lekárov budú na 99 % zhodné s údajmi v Kreditnom 

systéme. Problémom je nezhoda zapísaných údajov so skutočnosťou, čo je spôsobené tým, že lekári 

údaje neaktualizujú.  

 

PhDr. Zuzana Pačesová, MPH, riaditeľka sekretariátu SLK, informovala, že údaje v Kreditnom 

systéme CME sú na týždennej báze aktualizované z údajov registra lekárov.  

 

Doc. MUDr. Norbert Lukán, PhD. navrhol urobiť porovnanie databáz  v Kreditnom systéme CME a  

registra lekárov za účelom zistenia skutočného stavu zhodnosti databáz. 

 

MUDr. Teremová uviedla, že návrh kohokoľvek na organizovanie akejkoľvek vzdelávacej aktivity je 

vítaný, avšak je potrebné prijať pravidlá spolupráce. Preto navrhla ,aby sa v rámci SLK prijal model, že 

o každom vzdelávacom podujatí organizovanom v rámci SLK bude informovaný Stály výbor SLK pre 

vzdelávanie, nemôže sa stáť, že niekto v rámci SLK bude organizovať podujatie bez toho, aby to výbor 

vedel. Doc MUDr. Lukan doplnil, že je to potrebné aj z dôvodu, aby bola kontrola nad vzdelávacími 

podujatiami, napr. výbor by mal rozhodnúť aj o tom, ako často sa bude organizovať konferencia 

preventívnej medicíny; podľa jeho názoru viac ak 2x ročne nie. 

 

MUDr. Zuzana Teremová v nadväznosti na Doc. MUDr. Norbert Lukán, PhD. povedala, ak Stály výbor 

SLK pre vzdelávanie rozhodne o vzdelávacej aktivite, LEKÁR, a.s. zabezpečí financovanie, priestory a 

všetky služby potrebné na uskutočnenie podujatia, na organizácii podujatí na regiónoch by sa mali 

podieľa aj regionálne komory. Pri finančnom zabezpečení podujatia je vítaná a potrebná aj účasť 

Nadácie Lekár. 

 

MUDr. Eva Bérešová sa v súvislosti s uznesením Rady SLK, opýtala, či nadácia nemá podporovať 

aktivity na i-med.sk? 

 



MUDr. Zuzana Teremová vysvetlila, že uznesenie malo smerovať k tomu, že aby  aktivity 

organizované SLK neboli organizované len sa celoslovenskej úrovni, ale aj na regiónoch.  

 

Doc. MUDr. Norbert Lukán, PhD. otvoril tému platby za prístup na i-med.sk. Poukázal na to, že v ČR 

je prístup na vzdelávací portál zadarmo, ale tam je povinné členstvo. Konštatoval, že s plateným 

prístupom je spojená strata časti čitateľov, a preto je potrebné zvážiť spôsob spoplatnenia prístupu. 

Riešením podľa neho môže byť nastavenie prístupu k príspevku zadarmo a platilo by sa za vyplnenie 

autodidaktického testu, alternatíve by bol prístup na i.med.sk zadarmo až po uplynutí nejakého času od 

publikácie príspevku na i-med.sk. Uvedenou problematikou sa bude zaoberať  a diskutovať o nej Stály 

výbor SLK pre vzdelávanie. 

 

Na záver MUDr. Zuzana Teremová vyslovila názor, že aktívna účasť všetkých zložiek zúčastňujúciich 

sa na vzdelávaní v rámci SLK, ako aj koordinácia týchto činností je predpokladom na zlepšenie.  

Následne poďakovala všetkým prítomným za účasť. 


